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Saksnummer: 33/2017 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1. 

 
Vedtak: 
Protokollen for styremøte 20. mars enstemmig godkjent med følgende merknad: 

Enstemmig vedtak i sak 24/2017 skal være slik: 

Skytterbokas pkt. 12.121 og pkt. 12.127 første setning strykes, og ny setning blir som følger:  
"3 medaljer for inntil 100 deltakere og deretter 1 medalje for hver påbegynt 50".  
Endringen iverksettes fra 1. januar 2018.  
 
 
 
Saksnummer: 34/2017 
Sak: Tingsak: Årsregnskap for 2016 med årsberetning 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400  

 

Årsregnskap for 2016 består av årsregnskap og årsberetning, og sendes som eget vedlegg til 
Skyttertinget 2017. 

Årsresultatet 2016 ble kr. 856.784, herav kr. 451.390 tillagt fri egenkapital. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
Årsregnskap og årsberetning for 2016 godkjennes. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Årsregnskap og årsberetning for 2016 godkjennes. Enstemmig vedtatt. 



 
Årsmeldingen for 2016 sendes som eget vedlegg til Skyttertinget 2017.05.03 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
Årsmeldingen for 2016 godkjennes. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget til å fatte følgende vedtak: 
Årsmeldingen for 2016 godkjennes. Enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 36/2017 
Sak: Tingsak: Søknad om tildeling av LS 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11 

 
Skyttertinget 2012 vedtok turnus for Landsskytterstevnet (LS) med tildeling til Nord-Norge 
landsdel i 2021. Det foreligger søknad om tildeling fra Bodø Østre skytterlag. 

Denne drøfting gjøres kortfattet med bakgrunn i at det kun er en søker. Videre fordi Bodø 
Østre skytterlag flere ganger tidligere har vært vertskap og arrangør av vellykkede 
landsskytterstevner. Hovedarena blir i likhet med tidligere landsskytterstevner på 
Bestemorenga. De praktiske planer for gjennomføringen vil ikke bli beskrevet i denne 
utredning da dette er listet i søknaden. President og generalsekretær har gjennomført møter 
med arrangøren, kommunen og fylkeskommunen der blant annet Håndbok for LS er 
gjennomgått med de krav og føringer som stilles til LS-arrangører. 

Søkeren har gitt følgende opplysninger i sin søknad. For punkter med uthevet skrift, er det 
stilt krav i Håndbok for Landsskytterstevnet om at de skal beskrives i søknad.  

Innhold i søknad Søkerens beskrivelse 
Søkerlag Bodø Østre skytterlag. 
Årsmøtevedtak Det er årsmøtevedtak om å søke LS 2021. 
Arrangert LS tidligere Åtte ganger, siste gang i 2011.  
Kommunens uttalelse Bodø kommune er positiv til at Bodø Østre skytterlag 

søker om å arrangere LS i 2021. Kommunen stiller 
anlegg og områder til disp. for overnatting m.m. 
Kommunens økonomisk medvirkning til LS behandles i 
løpet av 2017.   

Fylkeskommunenes uttalelse Nordland fylkeskommune er positiv til søknaden om å 
arrangere LS 2021, og er innstilt på å bidra med 
økonomisk støtte.  

Uttalelse fra Forsvaret Jf. Avtale med Forsvaret om støtte til 
Landsskytterstevnet.  

Saksnummer: 35/2017 
Sak: Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2016 
Kompetanse: Jf. kapittel 1400 

 



Innhold i søknad Søkerens beskrivelse 
Sentrale lokale 
samarbeidsorganisasjoner 

Ikke beskrevet.  

Hovedarena Bestemorenga kompaktarena.   
Bane 100/200m 100m banen har 25 skiver. 

200m banen har 55 skiver. 
Standplasser ønskes benyttet som de er med 
«båsdører» som beskyttelse for vind.  

Grovfelt I tilknytning til hovedarena. Løypelengde ca. 1,5 km.  
Finfelt I tilknytning til hovedarena.  
Stang og Felthurtig I tilknytning til hovedarena.  
Finale Stang og Felthurtig På hovedarena foran skytterhuset. 
Kommunikasjon til arena Aktuelt med ringbuss mellom skyttercamp og arena.  
IKT, data, nettverk strøm 
infrastruktur. 
(DFS har her stilt konkrete krav)  

Generelt god infrastruktur. 

Trafikk og parkering Parkering i tilknytning til hovedarena. Kapasitet 1600 
biler. 

Skyttercamp Det jobbes for å få på plass en sentrumsnær hoved-
camp. 

Aktuelle hoteller og innomhus 
innkvartering 

Byen har stor kapasitet på hotellsenger. I tillegg vil 
arrangøren formidle privat innkvartering.  

Fritidstilbud Regionen har et variert og godt fritidstilbud. 
Kommunen har som visjon å være en «Attraktiv 
hovedstad i Nord». Videre skal Bodø være en 
nyskapende kulturby. 

Organisasjonskart Beskrevet i søknad. 
Budsjett Budsjett på ca. 11 mill. kr., med resultat ca. 1,5 mill. 

kr. 
Ønsket tidspunkt 30. juli – 6. august.  
Andre forhold Søkeren fremhever følgende i sin søknad: 

- Arrangørkompetanse i Bodø Østre skytterlag 
og byen. 

- Kompakt anlegg – alt på ett sted. 
- Parkering for alle ved hovedarena. 
- Stor hotell- og overnattingskapasitet. 
- Hovedcamp «midt i byen». 
- 50 000+ innbyggere – mange spennende 

opplevelser og tilbud. 
- Bodø = 10 minutter til alt. 
- Trafikknutepunkt for bil, båt, bane og fly. 
- Kåret til Norges mest attraktive by i 2016.  

 

 

 



Bestemorenga er en svært kompakt arena der alle øvelser har utgangspunkt fra 
hovedarenaen. Det anses ikke å være tekniske utfordringer mht. gjennomføring av 
skytedisiplinene. Skytterlaget eier baneområdet og arena for Stang, felthurtig og finfelt. For 
området som skal benyttes til grovfelt er det inngått leieavtale med grunneiere.  

Det legges opp til å etablere en sentrumsnær hovedcamp i Bodø by. Det er ca. 8 km i 
kjøreavstand mellom sentrum og hovedarena på Bestemorenga.  Bodø by og regionen har et 
godt kultur- og aktivitetstilbud for tilreisende som ønsker å oppleve mer enn 
Landsskytterstevnet. 

Kravene om mer tilrettelegging og større profesjonalitet til LS arrangører øker nærmest fra 
år til år. Bodø Østre har tidligere vist seg som en svært velorganisert og entusiastisk arrangør 
med lang erfaring i å arrangere Landsskytterstevnet, selv om hendelsene 22. juli i forkant av 
Landsskytterstevnet i 2011 satte et sterkt preg på arrangøren og arrangementet. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2017: 
Bodø Østre skytterlag tildeles Landsskytterstevnet for 2021. 

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, samt avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til Landsskytterstevnet for perioden 2021-2030. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Bodø Østre skytterlag tildeles Landsskytterstevnet for 2021. 

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, samt avtalen mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til Landsskytterstevnet for perioden 2021-2030. 

 Enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 37/2017 
Sak: Tingsak: Forslag om skriftlig avstemning på president og 

visepresident. 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.200, § 2-11 Valg 

 
Øvre Eiken skytterlag har gjennom Vest-Agder skyttersamlag sendt forslag om å innføre krav 
til skriftlig avstemning for valg på president og visepresident i DFS.  
 
Forslaget til Øvre Eiken skytterlag er ikke gitt noen begrunnelse. Det er rett som 
forslagsstiller skriver at det fram til 1996 var det et krav til skriftlig avstemning, men at 
reglene ble endret etter et forslag fra daværende Lovutvalg.  
 
Regelverket fram til i fjor var slik at det i realiteten var møtelederne (tingdirigentene) som 
avgjorde om det skulle være skriftlig avstemning. Det har også vært praktisert slik senere 
etter 1996 når det har vært valg på president og visepresident, selv om det har vært bare en 



kandidat. De øvrige valg har vært avholdt med akklamasjon om det har vært bare en 
foreslått kandidat.  
På Skyttertinget 2016 ble det vedtatt at valg skulle være skriftlig kun når det foreligger to 
eller flere kandidater til vervet. Det ble ikke gitt unntak for valgene til president eller 
visepresident. Alle representanter er pliktige til å avgi stemme jfr. Skytterbokas kapittel 
1.200, § 2-11 Valg, underpunkt 3. Selv når det er èn kandidat plikter alle å stemme åpent ved 
håndsopprekning eller akklamasjon, slik regelverket nå er formulert.    
 
Ettersom saken var oppe til behandling i fjor, har administrasjonen vurdert om den skulle 
avvises som sak i år. Dette med bakgrunn i sperrefristen på to år for å ta saker opp til ny 
behandling på Skyttertinget. Administrasjonen ser det imidlertid slik at saken var en svært 
liten del av den store endringssaken i kapittel 1 i fjor, og problemstillingen som Øvre Eiken 
tar opp ble heller ikke drøftet spesifikt i saksutredningen i fjor. Administrasjonen mener 
således at saken kan behandles på årets Skytterting. 
 
Administrasjonens drøfting 
Skytterstyret drøftet denne saken i forbindelse med at det totale regelverket for 
Skyttertinget og dets gjennomføring var oppe til behandling på Skyttertinget i fjor. 
Skytterstyret mente da at det skulle skilles på vanlige saker og valg, når det gjaldt muligheten 
til å avgi blank stemme. Dette for at det skulle være en demokratisk rett å stemme blankt på 
en kandidat, uten at det var krav til å ha forslag til en annen kandidat. I vanlige saker ble det 
således bestemt at det ikke var tillatt å stemme blankt, men at det var krav til å fremme 
annet forslag om man var uenig med de forslag som var til avstemning. 
 
Administrasjonen mener den ordningen er ryddig og godt kan etterleves. Møtelederne kan 
ved valg hvor det er èn person foreslått, spørre om noen har motforestillinger om at valget 
foregår med akklamasjon. Er det noen som ønsker avstemning så kan en representant kreve 
det. Da kan dirigentene velge om de vil at valget skal foregå ved at de som støtter 
kandidaten viser stemmetegn, eller om de som vil stemme blankt vil vise stemmetegn. 
 
Noen vil sikkert hevde at dette er en belastning for representanten som vil velge å stemme 
blankt på en foreslått kandidat. Alternativet slik administrasjonen ser det er å gjøre som i 
vanlige saker, å ikke tillate blank stemme. Men det vil altså frata representantene 
muligheten til å vise at man ikke ønsker, eller ikke har noe forhold til kandidaten som blir 
valgt, ved å stemme blankt. 
 
Å fortsette den praksis som har vært gjennomført med å tillate å stemme blankt gjennom 
skriftlig avstemning, er slik administrasjonen ser det ikke godt å argumentere for. Unntatt 
om man har den mening at det er en «privatsak» hva samlaget eller representanten mener 
om en foreslått kandidat. Ved at man åpner opp valget, slik at de som ikke ønsker valg på 
den aktuelle visepresident eller president må vise det med stemmetegn eller forholde seg i 
ro, vil det trolig skjerpes inn på at samlagene som ønsker å stemme blankt heller fremmer en 
motkandidat.  
 
For demokratiet er det altså slik administrasjonen ser det bedre med åpne avstemninger der 
det foreligger bare èn kandidat til vervet. Å avgi blank stemme kan på mange måter sies å 
være en mistillit til kandidaten. Dette bør kun skje i unntakstilfeller, hvor samlaget eller 



representanten ikke har foreslått en egen kandidat. For den som blir valgt til å gjøre en viktig 
frivillig jobb for organisasjonen sentralt, kan det føles som «feigt» at man ikke vet hvem som 
stemmer blankt på han/hun ved skriftlig avstemning. Det minste man da bør kreve er at de 
som stemmer blankt også kan stå for det ved å tilkjennegi sitt standpunkt. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2017: 
Regelverket i Skytterbokas punkt 1.200 opprettholdes, og krav om skriftlig avstemning ved 
valg av president eller visepresident innføres således ikke.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Regelverket i Skytterbokas punkt 1.200 opprettholdes, og krav om skriftlig avstemning ved 
valg av president eller visepresident innføres således ikke. Enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 38/2017 
Sak: Tingsak: Antall ombud på ombudsmøter 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.600, § 6-11 

 
Saksopplysninger: 
Saken gjelder fordeling av antall ombud fra skytterlagene til samlagenes ombudsmøter. Så 
langt administrasjonen kan se tilbake i tid, har antall ombud fra skytterlagene til 
ombudsmøter vært fordelt etter følgende fordelingsnøkkel som nå står under standardlover 
for skytterlag i kapittel 1, Skytterbokas § 6-2: 
 
«Ombud velges av skytterlaget med basis i antallet aktive skyttere (30 skuddsskyttere) slik: 
Skytterlag med inntil 50 aktive skyttere velger to ombud, 51-100 velger fire, 101–250 velger 
fem, 251-500 velger seks, 501 og flere velger 7.»     
 
Begrepet 30-skuddskytter ble innført allerede i 1896, og har fram til nå blitt brukt for å 
registrere antall skyttere i DFS. Det har således vært naturlig at det tallet også har vært 
knyttet opp mot hvor mange hvert skytterlag kan delta med på ombudsmøtene for å få et 
mest mulig demokratisk riktig sammensatt ombudsmøte.  
 
Det har opp gjennom tidene vært lite diskusjon om dette prinsippet. Dette selv om det har 
vært en skjevfordeling med skytterlag som eksempelvis har militære/HV i nærheten av seg 
som skyter på skytterlagets bane, og som får registrere disse skytterne som 30-
skuddsskyttere, og således får mange representanter på ombudsmøte.     
 
Administrasjonen tar opp saken fordi vi fra 2012 har måtte rapportere til 
Forsvarsdepartementet (FD) om antall medlemmer, og fordi at Landsforeningen for norske 
ungdomsorganisasjoner (LNU), nå krever at vi rapporterer betalende medlemmer i 
forbindelse med tilskudd til Frifondmidler. Skytterlagene sin rapportering går nå konsekvent 
på antall medlemmer, og derfor vil det være lettere for de også å forholde seg til 
medlemsbegrepet.     



Administrasjonens drøfting 
Ovennevnte saksforhold gjør at administrasjonen mener antall ombud bør knyttes til antall 
medlemmer i skytterlagene i stedet for aktive skyttere. Begrepet aktiv skytter er nå i ferd 
med å utfases som begrep i DFS, da vi nå gjennom årsrapporten til skytterlagene opererer 
med antall medlemmer for å tilfredsstille kravene til FD og LNU. Vi har imidlertid et felt i 
årsrapporten hvor 30-skuddsskyttere som ikke er medlemmer blir oppført for å kunne 
sammenligne med tidligere historiske tall.  
 
Et annet argument for å endre dette, er at unaturlige svingninger i et skytterlag som følge av 
at noen har fått benytte skytebanen til trening (eks HV), ikke skal påvirke antall 
ombudsmøterepresentanter. Et medlemstall er således slik administrasjonen ser det en mye 
bedre metode å benytte, når vi nå har oversikt over antall medlemmer.  
 
Dette vil da også gjelde de medlemmer som ikke er skyttere. Disse har tidligere ikke vært i 
grunnlaget for ombudsmøterepresentasjon. Vi har i 2016 over 7000 støttemedlemmer som 
ikke er skyttere, og slik administrasjonen ser det bør disse nå komme med i tallgrunnlaget 
for ombudsmøterepresentasjon.    
 
Administrasjonen mener at antallet ombud fortsatt kan ha samme fordelingsnøkkel som 
tidligere. Utfordringen for ombudsmøtene er at mange skytterlag ikke møter, eller møter 
med færre representanter enn de kunne. Dette bør det jobbes mer med for en 
bevisstgjøring av ombudsmøtets viktige oppgave i samlaget. Det er imidlertid ingen grunn til 
å endre fordelingsnøkkelen for å påvirke dette, slik administrasjonen ser det. Dette også på 
grunn av at antall medlemmer i stor grad samstemmer med antall 30-skuddsskyttere. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2017: 
Skytterbokas kapittel 1.600, § 6-11, endres til følgende ordlyd: 
 
Ombud velges av skytterlaget med basis i antallet medlemmer slik: 
Skytterlag med inntil 50 medlemmer velger to ombud, 51-100 velger fire, 101–250 velger 
fem, 251-500 velger seks, 501 og flere velger 7.     
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas kapittel 1.600, § 6-11, endres til følgende ordlyd: 

Ombud velges av skytterlaget med basis i antallet medlemmer slik: 
Skytterlag med inntil 50 medlemmer velger to ombud, 51-100 velger fire, 101–250 velger 
fem, 251-500 velger seks, 501 og flere velger 7.  Enstemmig vedtatt.   
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 39/2017 
Sak: Tingsak: Forslag om kontrollkomite i DFS 
Kompetanse: Jfr. Skytterbokas kapittel 1 

 
Saksopplysninger: 
Sunnhordland skyttarsamlag har fremmet forslag på at DFS skal opprette en kontrollkomite. 
 
Forslaget lyder som følger: 
«Det skal opprettes en kontrollkomité i DFS. Kontrollutvalget skal bestå av 1 medlem fra hver 
krets, i alt 5 medlemmer. 
 
Hver krets velger sin representant innen utgangen av 2017 og Kontrollkomiteen trer i kraft 
umiddelbart etter årsskifte. Komitéen fungerer frem til Skyttertinget 2018 som en 
interimkomité som konstituerer seg selv, velger leder og sekretær. 
 
Medlemmer velges generelt for 2 år, med en turnus som gjør at 2 medlemmer er på valg ene 
året og 3 medlemmer er på valg påfølgende år. Ved loddtrekking avgjør Skyttertinget i 2018 
hvilke 2 medlemmer som kommer på valg i 2019 og hvilke 3 medlemmer som kommer på 
valg i 2020. 
 
Leder for Kontrollkomiteen velges blant medlemmene og for 1 år ad gangen. Ledervervet skal 
følge 5-årig turnus mellom kretsene. Komiteen avgjør turnusen ved loddtrekning. 
 
Interimkomiteen for Kontrollutvalget skal i perioden 1.1.2018 til Skyttertinget 2018 formulere 
retningslinjer og mandat for komiteen. Dette skal presenteres for, og vedtas av, Skyttertinget 
2018.” 
 
De gir følgende begrunnelse for forslaget: 
«En organisasjon med DFS´ størrelse vil ha nytte av en kontrollkomite. Mange lag og 
organisasjonsnivåer skal forholde seg til et omfattende regelverk. Det vil tjene 
organisasjonen å ha et objektivt organ som tilser at organisasjonen faktisk etterlever 
regelverket.» 
 
Administrasjonens drøfting 
 
Historisk tilbakeblikk: 
DFS hadde en kontrollkomite fram til Skyttertinget 1995, da den ble lagt ned. Denne 
kontrollkomiteen hadde dog kun hatt i oppgave å gjennomgå det private regnskapet for DFS, 
samt regnskapet for Norsk Skyttertidende. Denne instruksen var vedtatt av Norges 
Skytterstyre i 1973. 
 
Før 1973, var det Skyttertinget i 1958 som hadde vedtatt at det skulle være en 
kontrollkomite, men det ble den gang ikke gitt noen instruks for komiteen. Det var imidlertid 
med revisor i komiteen, og kontrollkomiteen var en forlengelse av en ordning som gjaldt 
fram til 1957, hvor to skyttertingsvalgte revisorer var satt til å kontrollere regnskapene.     
 



Foran Skyttertinget i 1995 hadde Olav K. Vaaje (valgt inn i Skytterstyret fra om med 1994 og 
senere president i DFS fra 2010-15), skrevet et notat til Skytterstyret. Dette gjaldt at han 
mente det burde vurderes om ikke revisors beretning angående regnskapet var god nok 
kontroll på Skytterstyrets økonomiske disposisjoner for Skyttertinget. 
 
I samme notat drøftet Vaaje om kontrollkomiteens mandat burde utvides til å gjelde 
organisasjonens øvrige virksomhet. Dette altså i tråd med det forslag som Sunnhordland nå 
fremmer. Han drøftet der at kontrollkomiteens arbeid da ville bli langt mer omfattende, og 
at dette ville stille store krav til kvalifikasjonene til komiteens medlemmer. Han mente at en 
av hovedoppgavene ville bli å gjennomgå protokollen fra Skytterstyrets møter og vurdere 
vedtakene ut fra myndighetsområde.  
 
I notatet ble det konkludert med at en slik instruks for kontrollkomiteen var unødvendig, og 
at samlagsformennene og dermed Skyttertinget selv kunne holde seg løpende orientert om 
vedtakene. Underforstått fungerte ifølge notatet Skyttertinget selv som en kontrollkomite 
for Skytterstyret når de hadde sitt årlige møte.   
 
Skytterstyret valgte den gang, på bakgrunn av Vaaje sitt notat, å sende saken over til 
Lovutvalget som var midt i et omfattende arbeid med endringer av Lovverket (fra 1991-95). 
Lovutvalget ga senere Skytterstyret den anbefaling at de foreslo å legge ned 
kontrollkomiteen. Skytterstyret støttet vurderingen, og kontrollkomiteen ble deretter 
nedlagt på Skyttertinget i 1995.      
 
Dagens situasjon 
Siden 1995 har det ikke vært foreslått å gjenopprette kontrollkomiteen, annet enn at det ble 
vurdert gjort i forbindelse med fjorårets forslag om Skytterting annet hvert år. 
Administrasjonen mener den vurdering som ble gjort i 1994, først av Olav K. Vaaje, senere 
Lovutvalget, Norges Skytterstyre og Skyttertinget, var godt gjennomarbeidet.  
 
Administrasjonen mener det ikke foreligger andre argumenter i dag enn i 1994. Snarere er 
det slik at det siden 1995 har blitt et klarere regelverk på hvem av Skytterstyret og 
Skyttertinget som har kompetanse på ulike saker. Sist i fjor ble det vedtatt endringer på krav 
om at samlag kan få tatt opp saker på Skyttertinget, som ligger innenfor Skytterstyrets 
kompetanse.  
 
I Langtidsplanens kapittel 7 angående organisasjonsutvikling, står det også at det i løpet av 
planperioden skal foretas en ny gjennomgang av myndighetsdelegasjonen mellom 
Skyttertinget, Norges Skytterstyre og Skytterkontoret. Administrasjonen mener at det også i 
den forbindelse vil være riktig å avvente et slikt arbeid før man eventuelt vurderer behov for 
en kontrollkomite. Skytterstyret vil på årets Skytterting legge fram sine planer om å nedsette 
et Organisasjonsutvalg, og det vil der være naturlig at disse spørsmål blir drøftet der i en 
større sammenheng. 
 
Administrasjonen konkluderer på bakgrunn av denne drøftingen at det ikke opprettes en 
kontrollkomite i DFS slik Sunnhordland foreslår.  
 



Til slutt et annet forhold som tilhører saken, og som i framtida kan framtvinge en 
kontrollkomite i forhold til godkjenning av regnskapet. Med dagens tidspunkt for 
Skyttertinget så er det helt i grenseland for hva som tåles i forhold til innsending av godkjent 
regnskap til Brønnøysund for det forrige regnskapsåret. Fristen etter dagens regler er 31. juli, 
som er nesten sammenfallende med Skyttertinget. Det er slik administrasjonen har fått 
opplyst ikke foreslått endringer på denne fristen. Det gjør at vi kan fortsette den praksis vi 
har i dag med å sende inn godkjent regnskap umiddelbart etter Skyttertingets avslutning. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2017: 
Norges Skytterstyre støtter ikke forslaget fra Sunnhordland skyttarsamlag om å opprette en 
kontrollkomite i DFS.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak 
Norges Skytterstyre støtter ikke forslaget fra Sunnhordland skyttarsamlag om å opprette en 
kontrollkomite i DFS. Enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 40/2017 
Sak: Tingsak: Landslotteriet 
Kompetanse: Jfr. Kapittel 1 

 
Saksopplysninger: 
Gjennom behandling av Langtidsplan 2016-2020 med økonomisk prognose vedtok 
Skyttertinget at Landslotteriet skal fortsette annethvert år.  

Etter lotteriloven er kravet til et lotteri at «Lotteri kan bare avholdes til inntekt for et 
humanitært eller samfunnsnyttig formål». I godkjennings-brevet fra Lotteritilsynet til DFS 
dat. 10.9.2001 er det en forutsetning at lotteriinntektene går til den delen av virksomheten 
som er rettet mot barn og unge under 18 år. Formålene med DFS’ landslotteri har etter dette 
vært relatert til ungdomsarbeid, og i 2017 går overskuddet på ca. 400.000 kroner til 
feltaktiviteter.  

Tidligere fikk skytterlagene tilsendt 200 lodd som skulle selges. Fra og med 2014 ble dette 
endret til 100 lodd a´ 25 kr., der skytterlagene beholdt 10 per solgte lodd. Skytterlagene kan 
så bestille tilleggspakker, der de får beholde en større andel av loddprisen.  

 

 

 

 

 

 



Opplegget for Landslotteriet 2016 var slik: 

Pakketype Salgsprovisjon pr lodd Motivasjonspremie 
Grunnpakke (100 lodd) Kr 10,- pr solgte lodd Ingen 

Tilleggspakke 1 

(200 lodd) 
Kr 15,- pr solgte lodd Trekning av 15 gavekort a kr 1.500. 

Tilleggspakke 2 

(200 lodd) 
Kr 20,- pr solgte lodd Gavekort kr 1.500,- 

Tilleggspakke 3 

(500 lodd) 
Kr 20,- pr solgte lodd Gavekort kr 3.000,- 

 

Dette tilsier at fra og med tilleggspakke to er det skytterlagene som sitter igjen med hele 
inntekten pga. gavekortene. 

I utgangspunktet leges det opp til at skytterlagene beholder en vesentlig del av inntektene 
selv. DFS sentralt ordner alt med loddadministrasjonen, slik at skytterlagene betaler 
nettopris for tilsendte lodd. I utgangspunktet er skal dette være en god ordning for lagene, 
og en potensiell mulighet for å skaffe seg merinntekter.  

Landslotteriet gir sentralleddet inntekter som kan brukes til gode prosjekter knyttet til 
ungdomsvirksomheten. Utformingen av loddene gir også organisasjonen en 
markedsføringseffekt. Uten retur av lodd vil sentralleddets inntekter være rundt 500.000 
med dagens opplegg. Men ved de siste lotteriene er det stadig flere lag som har returnert 
lodd. 

Administrasjonens drøfting 
Landslotteriet skal slik det er lagt opp nå kunne gi skytterlagene en kjærkommen merinntekt 
som kan brukes til aktivitet i laget. Ved å selge tilleggspakker kan det bli et fint overskudd. 
Argumentet mot lotteriet går hovedsakelig på at det er «plagsomt» å selge loddene. Noen 
skytterlag velger å kjøpe alt selv, mens andre returnerer loddene fordi de ikke ønsker å 
bidra. Det var ca. 100 lag som returnerte lodd på Landslotteriet 2016.  

Landslotteriet er også en god markedsføring av organisasjonen gjennom at utformingen av 
loddene synliggjør både navn og logo på en god måte.  

Merarbeidet for administrasjonen er spesielt knyttet til arbeidet med å få returnert ikke 
solgte lodd, samt oppgjør for disse loddene. Administrasjonen ønsker derfor at grunnpakken 
på 100 lodd blir gjort obligatorisk for alle skytterlag.  

En ordning med obligatoriske lodd virker også å være mest rettferdig dersom man skal 
fortsette med Landslotteriet. Alle skytterlagene vil bidra med noen kroner til 
organisasjonens ungdoms-virksomhet, og samtidig kunne sitte igjen med noen kroner selv 
uten at de trenger å bruke tid på å organisere et lotteri.  

 

 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
Landslotteriet for Det frivillige Skyttervesen opprettholdes. Grunnpakken på 100 lodd á 25,- 
gjøres obligatorisk for alle skytterlag, og skal betales av det enkelte skytterlag selv om 
loddene returneres.  

Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag: 
Landslotteriet for Det frivillige Skyttervesen opprettholdes. Det er ikke obligatorisk å selge 
Grunnpakken på 100 lodd à kroner 25,-. 

Administrasjonens forslag vedtatt med 6 mot 1 stemme. Brovold, Skaug, Knudsen, Meland, 
Knutsen og Gjerstad stemte for administrasjonens anbefaling, mens Hovland stemte for eget 
forslag. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 
Landslotteriet for Det frivillige Skyttervesen opprettholdes. Grunnpakken på 100 lodd á 25,- 
gjøres obligatorisk for alle skytterlag, og skal betales av det enkelte skytterlag selv om 
loddene returneres.  
 

 

Saksnummer: 41/2017 
Sak: Tingsak: Rullering av økonomisk prognose i Langtidsplanen 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Saksopplysninger 
Skyttertinget vedtok Langtidsplan 2016-2020 for DFS i sak 17/2016. Kapittel 9 – Økonomisk 
prognose – er revidert ut fra dagens økonomiske forutsetninger, og forventninger de 
nærmeste årene. Prognosen viser årets regnskap 2016, budsjett 2017 samt prognose for de 
neste fire årene.  

Prognosen viser samlede utgifter og inntekter for sentralleddet. Posten «Andre prosjekter» 
balanseres med nye offentlige inntekter og del av markedsinntekter. Posten er således 
direkte retta mot prosjekt som vi søker om offentlig finansiering til fra andre departement, 
og evt. utviklingstiltak som vi søker finansiert gjennom markedsinntekter. 

Pris- og lønnsveksten er forventet å bli lav de nærmeste årene, og vi har lagt til grunn ca. 2,5 
% gjennomsnittlig økning per år.  

Administrasjonen foreslår å opprettholde fjorårets tingvedtatte prioriteringer ved 
mer/mindre inntekter enn prognosen tilsier.   

Planlagt virksomhet 2018 
Planlagt virksomhet i 2018 følger Langtidsplan 2016-2020 og økonomisk prognose 2016-
2020. Langtidsplanen inneholder 8 satsingsområder for organisasjon i planperioden 2016 – 
2020:  

- Samarbeid med Forsvaret 
- Utdanning og kompetanse 
- Ungdom og rekruttering 
- Anlegg 



- Arrangement 
- Kommunikasjon og media 
- Organisasjon, marked og økonomi 
- Samfunnsansvar 

 
Fokusområder i planperioden: 
2016/17: Feltskyting 
2017/18: Skyteskole og instruktørutdanning 
2019/20: Anlegg 
 
Fordeling mellom drift, prosjektstøtte (aktivitet) og øremerkende midler er iht. 
retningslinjene fra Forsvarsdepartementet er følgende: 
 
Post Drift Prosjekt Øremerket 
11 Administrasjon X   
12 Arrangement  X  
14 Driftstilskudd lavere organisasjonsledd X   
15A Ordinære banebidrag X   
15B Spesielle støytiltak (miljøpakke)   X 
16 Utdanning og kompetanse  X  
17 Ungdom og rekruttering  X  
18A Feltskyting  X  
18B Skogsløp og Skifeltskyting  X  
20 Markedsføring/kommunikasjon X (X)  
21 Andre prosjekter  X  
 
Prosjektstøtte er som nevnt tilskudd til organisasjonens aktiviteter. Aktivitetene kan 
defineres som prosjekter, som har tydelige mål, og er direkte relatert til organisasjonens 
overordnede hensikt og formål, samt organisasjonens verdiskaping. Prosjektene kan være 
faste aktiviteter, som pågår fortløpende eller gjentas gjennom året, som f.eks. 
kjerneaktiviteter. Prosjektene kan også være tidsavgrensede enkelthendelser. 

Prioritering av aktiviteter som det søkes prosjektstøtte til følger av langtidsplanen og 
økonomisk prognose. 

Administrasjonens drøfting 
Etter at Skyttertinget har vedtatt å behandle økonomisk prognose i Langtidsplanen. 
istedenfor søknad om offentlige midler og budsjett for private midler, blir den økonomiske 
prognosen Skyttertinget sitt verktøy for å kunne påvirke prioriteringer og hvordan 
tilgjengelige midler best kan benyttes for å utvikle organisasjonen og å legge til rette for 
større aktivitet framover.  

Skyttertinget vil gjennom behandling av prognosen gi overordnede føringer for hvilke 
aktiviteter som skal prioriteres i styrets budsjettarbeid, som sammen med prognosen danner 
grunnlag for DFS sin søknad om offentlige midler påfølgende år. 

Kommentarer til hovedpostene med endringer utover forventet lønns- og prisjustering. 

 



Inntekter: 
Offentlige tilskudd 
Tilskudd fra FD justeres med forventet lønns- og prisstigning på gjennomsnittlig 2,5 % i 
perioden. Andre offentlige tilskudd vil være iht. prosjektsøknader, og vi håper at vår nye 
formålsparagraf kan bidra til tilskudd til enkeltprosjekter innenfor spesielt justis og 
utdanning.  
 
Arrangementsavgifter 
Tallene er justert for forventet deltakelse på LS i perioden, da dette har vesentlig betydning 
for inntekter på denne posten.  
 
Momskompensasjon 
Det er lagt til grunn momskompensasjon tilsvarende det DFS fikk i 2016.  
 
Markedsinntekter 
I planperioden regner vi med at markedsavtalen med Frende Forsikring gradvis vil gi større 
inntekter. Av andre avtaler har DFS i dag mindre inntekter fra avtalene med NRK og Trimtex.   
 
Utgifter: 
Administrasjon 
Økning i perioden relaterer seg hovedsakelig til økte lønnskostnader og justering av faste 
driftsavtaler.  
 
Arrangement 
Posten omfatter hovedsakelig DFS sin utgifter med Landsskytterstevnet, i tillegg ligger 
Nordisk mesterskap, NM skifeltskyting og NM skifeltskyting under denne posten. Utgiftene 
varierer litt etter hvor LS arrangeres.  
 
Driftstilskudd lavere organisasjonsledd 
Dagens driftsstilskudd til samlag og landsdelskretser forutsettes videreført.  
 
Anlegg 
Tilbud om juridisk og teknisk bistand videreføres. Gjennom 2017 og 2018 arbeides det med 
nye elektronisk rapporteringsløsninger som skal gjøre det enklere for både skytterlag og 
skytebanekontakter og følge opp forskriftsmessige krav til dokumentasjon. Det legges opp til 
et sentralt kurs for både samlagenes skytebanekontakter og regionale skytebanekontakter i 
2018, slik at man er godt forberedt til de to påfølgende år der anlegg er fokusområde i DFS. 
 
Utdanning 
Etablert kurstilbud videreføres, og det er ekstra satsing retta mot Forsvaret og politiet. 
Prosjektstilling spesielt retta mot kurstilbud til Forsvaret og politiet videreføres. Videre er det 
lagt inn en viss økning i kurstilbudet til organisasjonen, blant annet et nytt 
skyteinstruktørkurs for ungdom i 2018. Dette er i tråd med fokusområde i langtidsplanen. 
Satsingene synes ikke så godt tallene, bort grunn omprioriteringer innenfor sektorene som 
ikke gjenspeiles i tallene.  
 
 



Ungdom/rekruttering 
Det er lagt inn ekstra satsinger på skyteskole i 2018. Tiltaket startes høsten 2017, og vi 
forutsetter en høyere aktivitet ut hele planperioden.  
 
Feltdisiplinene 
Feltåret 2017 ser ut til å bli en suksess, og har økt bidragspostene noe framover. I tillegg 
kommer det nye feltutvalget inn fra 2018, og med fem medlemmer vil det medføre noe 
høyere kostnad enn skifeltutvalget. Og forhåpentligvis bidra til enda mer aktivitet! 
 
Informasjon/markedsføring 
Posten videreføres på samme nivå som tidligere. Hvis vi lykkes med markedssatsingen vil kan 
det være aktuelt å opprette en markedsstilling, men vi forutsetter å bygge opp en viss 
inntekt før dette eventuelt aktualiseres. Det er lagt inn et mindre beløp til prosjekt innenfor 
kommunikasjon og organisasjon.  
 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2017 til å fatte følgende vedtak: 

Skyttertinget vedtar følgende økonomiske prognose med prioriteringer for perioden 2017-
2021: 

Tekst Regnskap 
31.12.2016 

Budsjett 
2017 

Prognose 
2018 

Prognose 
2019 

Prognose 
2020 

Prognose 
2021 

Tilskudd fra FD 29 265 000 29 765 000 30 500 000 31 000 000 31 500 000 32 000 000 
Andre off. tilskudd  - - 250 000 250 000 500 000 
Omsetning salgsavd. 26 805 623 25 950 000 27 500 000 28 000 000 28 500 000 29 000 000 
Omsetning NST 2 379 895 2 335 000 2 500 000 2 600 000 2 700 000 2 800 000 
Kontingent skytterlag 2 163 464 2 250 000 2 350 000 2 400 000 2 450 000 2 500 000 
Momskompensasjon 1 613 256 1 700 000 1 700 000 1 700 000 1 750 000 1 750 000 
Arrangementsavgifter 1 275 055 1 575 000 1 800 000 1 600 000 1 800 000 1 500 000 
Markedsinntekter 140 020 450 000 750 000 1 000 000 1 250 000 1 500 000 
Landslotteriet 1 173 780  1 300 000  1 300 000  

Andre inntekter -121 543 400 000 400 000 400 000 400 000 400 000 
Sum inntekter 64 694 550 64 425 000 68 800 000 68 950 000 71 900 000 71 950 000 
Administrasjon 7 816 530 8 063 000 8 400 000 8 700 000 9 000 000 9 300 000 
Arrangementer 3 725 740 3 510 000 3 600 000 3 800 000 3 700 000 3 900 000 
Medaljer, premier 596 400 500 000 500 000 500 000 500 000 500 000 
Driftstilskudd org. ledd 1 432 492 1 456 000 1 500 000 1 500 000 1 500 000 1 500 000 
Anleggsavdeling       

-  Drift og bidrag 4 202 826 4 982 000 4 550 000 4 750 000 4 800 000 4 850 000 
- Miljøpakke 5 453 977 5 400 000 5 800 000 5 900 000 6 000 000 6 000 000 

Utdanning 3 958 115 4 520 000 4 550 000 4 600 000 4 650 000 4 700 000 
Ungdom/rekruttering 2 437 591 2 910 000 3 100 000 2 900 000 2 925 000 2 950 000 
Feltskyting, 
skifeltskyting og 
skogsløp med skyting 

762 246 925 000 950 000 975 000 1 000 000 1 000 000 

Kommunikasjon og 
media 2 144 674 2 155 000 2 200 000 2 250 000 2 300 000 2 350 000 

Andre prosjekter  - 250 000 500 000 750 000 1 000 000 
Sum 
organisasjonsutgifter 32 530 591 34 421 000 35 400 000 36 375 000 37 125 000 38 050 000 

Kostnader salgsavd. 26 160 894 25 211 000 27 000 000 27 500 000 28 000 000 28 500 000 
Kostnader NST 2 053 289 2 335 000 2 400 000 2 500 000 2 600 000 2 700 000 



Kostnader IKT-tjenester 1 846 204 1 930 000 2 050 000 2 100 000 2 150 000 2 200 000 
Kommunikasjon/org. 20 722  200 000 200 000 200 000 200 000 
Landslotteriet 768 386  800 000  800 000  

Overført tilskudd FD 457 680      

Totale kostnader 63 837 766 63 897 000 67 850 000 68 675 000 70 875 000 71 650 000 
Resultat 856 784 528 000 950 000 275 000 1 025 000 300 000 
Fri egenkapital 9 493 901 10 021 901 10 471 901 10 746 901 11 271 901 11 571 901        
 
Prioritering ved mer inntekter enn prognosen tilsier: 
1) Styrke kommunikasjons- og markedsarbeidet (finansieres med markedsinntekter). 
2) Styrke ungdoms- og rekrutteringsarbeidet. 
3) Styrke utdanningsvirksomheten  
 
Prioritering ved mindre inntekter enn prognosen tilsier: 
1) Øke markedsinntekter. 
2) Redusere bidragsordninger. 
3) innføre sentral medlemskontingent. 
4) Sentral skyteprøveavgift (tas opp med Miljødirektoratet og Norges Jeger- og Fiskerforbund). 

 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 42/2017 
Sak: Orienteringssak på Skyttertinget: Organisasjonsutvikling i DFS  
Kompetanse: Jfr. kapittel 1 

 
Saksopplysninger: 
Skyttertinget har gjennom DFS´ Langtidsplan 2016-2020 pålagt Norges Skytterstyre å 
gjennomføre en prosess med organisasjonsutvikling i DFS. 

Følgende oppdrag ligger til grunn for gjennomgangen: 

A. Oppdrag ref. pkt. 2.4: Organisasjonsutvikling i lag og samlag. 
Mål: Mer aktivitet i skytterlagene – aktivitet i flere skytterlag. 
Strategi: Organisasjonen skal være mest mulig funksjonell i alle ledd. 

Tiltak: 

a) Samlagene benytter konsept fra DFS til analyse og vurdering av lagsstrukturen 
i eget samlag. 

b) Gjenoppbygge lag med liten aktivitet der lokalisering eller ressurser tilsier at 
laget bør bestå. 

c) Stimulere til frivillig sammenslåing av lag med liten eller ingen aktivitet der 
forutsetningene ligger til rette for dette. 

d) Reisestøtte til samlag som driver oppsøkende virksomhet for å gjenoppbygge 
lagets aktivitetsnivå. 
 

B. Oppdrag ref. pkt. 7.1: Organisasjonsutvikling. 
Mål: Drive organisasjonens virksomhet rasjonelt i tråd med nåtidens krav og 
samfunnsutvikling. 



Strategi: Utvikle større grad av delegering mellom Skyttertinget, Skytterstyret og 
administrasjonen. 

Tiltak: 

a) Gjennomgang av delegasjon Skyttertinget – Norges Skytterstyre – 
Skytterkontoret. 

b) Revidere Skytterboka. 
c) Videreutvikle regionalt seminar som organisasjonens ledermøte. 
d) Gjennomgå organiseringen med fokus på mer aktivitet, rasjonell drift og godt 

demokrati. 
 

Norges Skytterstyre nedsatte arbeidsgruppe bestående av tre styrerepresentanter, Kjell 
Strand Hovland, Jens Sverre Knutsen og Bernt Brovold, som utarbeidde en analyse av 
oppdraget, premisser og ytterligere rammer for det videre arbeidet. Administrasjonen har 
lagt notatet til grunn for saken, og samtidig justert notatet som følger saken.  

Foreløpige beslutninger av Norges Skytterstyre 
Norges Skytterstyre har diskutert hvordan dette oppdraget fra Skyttertinget bør løses og har 
foreløpig kommet fram til følgende: 

- En innstilling om DFS´s fremtidige organisasjon må være ferdig vinteren 2020 for 
sluttbehandling av Skyttertinget i 2020. 

- Hele organisasjonen skal vurderes fra skytterlag tom vårt sentralledd 
Skyttertinget, herav også vår administrative del Skytterkontoret. 

- Arbeidet skal være en åpen og demokratisk involverende prosess som engasjerer 
alle nåværende organisasjonsledd i DFS. Styret vil vurdere om det er nødvendig å 
legge fram og å diskutere delprodukter og foreløpige konklusjoner for 
Skyttertinget før sluttbehandling i 2020. 

- Det gjennomføres høringer på utkast i samlagene. Samlagene samordner innspill 
fra sine respektive skytterlag. 

- Orienteringssak på Skyttertinget 2017. 
- Visepresident heidi Skaug blir leder av organisasjonsutvalget. 

 

Planlagt framdrift – milepæler: 

- 29. juli 2017: Orientering til Skyttertinget 
- Høsten 2017: Utarbeide mandat og nedsette utvalg for gjennomgang av 

organisasjonen 
- Høsten 2018: Høringsrunde i samlagene på viktige momenter som utvalget ønsker 

tilbakemelding på. 
- Skyttertinget 2019: Eventuelt legge fram enkeltsaker som det ønskes avklaring på. 
- Høsten 2019: Høringsrunde på utkast til organisasjonsplan. 
- Skyttertinget 2020: Behandling av organisasjonsplan.  

 
Vedlagt saken følger et utfyllende notat med en kort oppsummering av den historiske 
utviklingen av DFS, og hvordan prosessen med gjennomgang av organiseringen i DFS tenkes 
gjennomført. Norges Skytterstyre vil gi Skyttertinget en kort orientering om aktuelle tema og 
prosessen videre, og tar gjerne mot innspill fra tingdelegatene om gjennomføringa.  



Saksnummer: 43/2017 
Sak: Saksliste til Skyttertinget 2017 
Kompetanse: Jfr. Skytterboka 1.400 

 
Skyttertinget 2017 avholdes på Scandic Sunnfjord Hotel lørdag 29. juli 2017 med møtestart  
kl. 08:30. 
 
Sakslisten bestemmes slik: 

1. Skyttertingets konstituering 
2. Norges Skytterstyres årsmelding 2016 
3. Årsregnskap for 2016 med årsberetning 
4. Orienteringssak: Organisasjonsutvikling i DFS 
5. Søknad om tildeling av Landsskytterstevnet 2021 
6. Turnus for Landsskytterstevnet 
7. Instruks for Feltutvalget  
8. Skytebukse i klasse rekrutt og eldre rekrutt  
9. Forslag om å endre regler for benkeforslag ved valg på Skyttertinget  
10. Forslag om skriftlig avstemming på president og visepresident  
11. Forslag om kontrollkomite i DFS  
12. Antall ombud på ombudsmøter  
13. Landslotteriets framtid 
14. Rullering av økonomisk prognose i langtidsplanen  
15. Satser for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte 
16. Valg 

 
Enstemmig vedtatt.  
 
 
 
Saksnummer: 44/2017 
Sak: Sekretær for Skyttertinget 2017  
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.200 

 
Etter Skytterboka pkt. 1.200, § 2-4 skal Skytterstyrets sekretær føre tingprotokollen.  

Det er naturlig at Skytterstyret utnevner sekretæren i eget vedtak. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Tor Isak Laugen utnevnes som sekretær og protokollfører for Skyttertinget 2017 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 



Saksnummer: 45/2017 
Sak: Gjennomføring av Feltlaget  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11 

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 25/2017 på styremøte den 20 mars hovedtrekkene i 
regelverk og gjennomføring av Feltlaget på Landsskytterstevnet med følgende tilleggsvedtak: 
«Administrasjonen pålegges til neste møte å fremme forslag til finaleopplegget for Feltlaget 
som gir variert skyteprogram i 12-skudds finalene. I tillegg ønsker Skytterstyret om mulig at 
det skytes på to ulike avstander i hver av finalene. Rangeringsreglene for finalene blir å vedta 
for både Feltlaget og 12-skuddsfinalen på 200 meter, etter at gjennomføringsformen for 
Feltlaget er vedtatt.» 

Administrasjonens drøfting 
Kåring av Norgesmesteren i feltskyting er et av de største høydepunktene under 
Landsskytterstevnet. At kåringen i 2017 skjer fra en åpen standplass med tribuner bak og 
publikum nært innpå gjør at alle på arenaen i langt større grad kan oppleve og ta del i 
feltfinalen. En finale der publikum kan følge skytingen «live» og umiddelbart se hvem som 
går videre fra dueller, og til slutt selv se hvem som vinner vil gi nerve i gjennomføringen og 
spontanitet i kåring av mesteren - tilsvarende Stang-finalen.  

For å oppnå denne effekten er det viktig med en gjennomføringsmodell og et regelverk som 
publikum enkelt forstår og klarer å følge med på. Publikum flest vil ha DFS-tilhørighet, og 
derfor vil de ha et forhold til feltskyting og det program som normalt benyttes i 
finaleskytinger. Det å kjenne igjen finaleprogrammet vil sikre en slik forståelse blant 
publikum. For publikum som ikke har noen referanser til feltskyting vil det være enda 
viktigere med enkelhet for at de skal henge med på det som skjer.    

Med innføring av 12-skudds finalen mot én figur på LS er dette blitt en kjent måte å skyte en 
feltfinale på. Flere arrangører har tatt etter og valgt å benytte samme modellen også i andre 
stevner/mesterskap. En finale der det skytes mot to forskjellige hold på ulike avstander er 
dog fortsatt det mest vanlige i mesterskap i feltskyting, og slik sett vil det ha størst 
gjenkjenningsverdi for skyttere og publikum. En slik finale vil også kunne oppfattes som litt 
mer «verdig» enn å skyte 12 skudd mot samme figur. Med det som bakgrunn og iht. 
Skytterstyrets vedtak, er følgende tre alternativer forelagt KTS og LS arrangør 2017 med 
ønske om tilbakemelding på muligheter og utfordringer: 

1) Det skytes 12 skudd i en serie mot feltfigur på langhold Stang. 
2) Det skytes 6 skudd mot hver av kort- og langhold Stang i en serie. 
3) Det lages til ett ekstra hold slik at det skytes 6 skudd mot dette, og 6 skudd mot 

langhold Stang i en serie. 
 

Med bakgrunn i tilbakemeldinger fra KTS og LS 2017, samt et ønske om enkelhet som sikrer 
gjennomføringen, anbefales at årets Feltlag skyter 6 skudd knestående og 6 skudd liggende i 
én serie mot vertikal stripe 13x40 på avstand ca. 240m. Skytetiden er hhv. 110 sekunder i 
kvartfinalen, 105 sekunder i semifinalen og 100 sekunder i finalen.  

For å gi likhet for skytterne i samme pulje kalles de fram av speaker og stiller opp bak en linje 
eller strek på standplass. Når alle er stilt opp kommanderer standplassleder – «trekk fram på 



standplass», når alle er på plass kommanderes «det gis ett minutt til klargjøring og lading fra 
nå», deretter vanlig kommando.  

I sak 25/2017 er det argumentert for hvorfor omskytinger bør unngås. Rangering av skyttere 
som ender på likt resultat (samme antall treff og innertreff) i Feltlaget gjenstår å avklare. 
Med et lettfattelig regelverk vil det oppnås spontanitet fra publikum og skyttere umiddelbart 
etter serien uten at resultatene først må granskes og så publiseres av speaker. Forslag til 
rangering beskrevet i sak 25/2017 anses fortsatt være det beste alternativet. Her rangeres 
det på skudd for skudd bakfra i serien, der den går foran som har beste sammenliknbare 
skuddverdi. (Eksempelvis har to skyttere 11/4 som resultat. Begge har yttertreff på siste 
skudd, men på nest siste skudd har den ene yttertreff og den andre innertreff. Da rangeres 
den skytter foran som har innertreff).  

På storskjermen vil publikum lett kunne se og forstå dette selv. Rangeringsregler som det 
ikke er tradisjoner for, eller som ikke er nedfelt i Skytterboka vil kunne gi reaksjoner, men for 
å unngå omskytinger må det lages tilleggsregler. Med en regel som foreslått er det minimale 
sjanser for at to av fire skyttere i samme gruppe har helt lik skuddrekkefølge. Skulle det 
likevel skje, må det aksepteres en omskyting.  

Det er ikke nødvendig å rangere skyttere med likt antall treff og innertreff fra plassene 17 og 
utover, ettersom alle med samme antall treff tildeles medalje/stjerne. Dette er tilsvarende 
som i baneskytingen.  

En finale som i stor grad avviker fra det tradisjonelle med meget høy vanskelighetsgrad i 
form av kort skytetid, vanskelig figur, vanskelige stillingsbytter etc. vil kunne inspirere 
arrangører rundt omkring til å gjøre det samme. Det kan være positivt, men risikoen er at 
man hele tiden skal strekke strikken litt lenger. Landsskytterstevnet bør så langt som mulig 
ha et opplegg som fungerer etter prinsippet om «eksemplets makt». DFS som 
breddeorganisasjon er ikke tjent med at arrangører går av skaftet når det gjelder kreativitet, 
og på den måten legger opp til en vanskelighetsgrad som skyttere flest ikke henger med på. 
For skytterne som deltar i Feltlaget bør det benyttes et program de er trent for og har 
forutsetninger for å beherske. Slik kan de framvise gode prestasjoner og at de tilhører 
landets 16 beste feltskyttere.  

Norges Skytterstyres kommentar:  
Norges Skytterstyre tar til etterretning administrasjonens forslag til opplegg for 
prøveordningen med Feltlaget for 2017. Ordningen skal evalueres i Skytterstyrets møte i 
september. Om ordningen gjøres fast fra 2018, mener Skytterstyret i tråd med føringer gitt i 
sak 25/2017, at det må legges opp til mer variasjon i finaleopplegget for Feltalget og med to 
ulike avstander. 

Til denne saken drøftet Skytterstyret de innspill som var kommet fra Namdal, Sunnhordland, 
Troms, Telemark, Gauldal, Aust-Finnmark og representant for Landslagsskytterne, om at 
kvalifiseringen til Feltlaget burde skje på grunnlag av 42-skudd. Styret finner ikke å 
realitetsbehandle dette, da det ikke er framkommet nye argumenter og forhold i saken siden 
den ble behandlet i sak 25/2017.    

 

       



Norges Skytterstyre vedtar enstemmig følgende gjennomføring for prøveordningen med 
Feltlaget i 2017: 

De 16 beste skytterne fra innledende 30 skudd på Landsskytterstevnet for klasse 3-5 er 
kvalifisert for Feltlaget. jfr. vedtak i sak 25/2017. Ingen av skytterne tar med seg resultatet 
fra 30-skudden inn i Feltlaget (på samme måte som Stang-finalen).   

Følgende skyteprogram vedtas for prøveordningen med Feltlaget i 2017.  

Figur: Stripe 13x40 vertikal, alternativt 1/8-delsfigur. Beslutning tas under LS.  

Avstand: Ca. 240m. 

Program: 6 skudd knestående og 6 skudd liggende i én serie. 

Skytetid: Mellom 100 og 120 sekunder. Beslutning tas under LS. 

Klargjøringstid:  60 sekunder. 

Evt. omskyting:  
 
Samme program som opprinnelig serie 
 

 

Norgesmesteren kåres blant de fire skytterne som skyter i finalelaget. For alle plasseringer 
og kvalifisering til semifinale og finale gjelder følgende rangeringsregel ved likt antall treff og 
innertreff.  

• Skytterne rangeres fra siste skudd i 12-skudds serien og framover. 
• Innertreff rangeres foran yttertreff. Eksempelvis har to skyttere 11/4 som 

resultat. Begge har yttertreff på siste skudd, men på nest siste skudd har 
den ene yttertreff og den andre innertreff. Da rangeres den skytter foran 
som har innertreff. 

• Manglende skudd regnes som avgitt skudd.   
• Ved absolutt likhet i skuddrekkefølge benyttes omskyting. 
• Kvartfinalen: For utslåtte skyttere benyttes resultatet fra kvartfinalen til å 

avgjøre rekkefølgen i NM felt for plassene 9-16. Ved likt resultat benyttes 
rangeringsregel for Feltlaget.  

• Semifinalen: For utslåtte skyttere benyttes resultatet fra semifinalen til å 
avgjøre rekkefølgen i NM felt for plassene 5-8. Ved likt resultat benyttes 
rangeringsregel for Feltlaget. 

• Finalen: Resultat oppnådd i finalen avgjør rekkefølgen i NM felt for 
plassene 1-4. Ved likt resultat benyttes rangeringsregel for Feltlaget 

 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 46/2017 
Sak: Premiering i NM feltskyting  
Kompetanse: Jfr. Skytterbokas kapittel 1.200 

 
Saksopplysninger 
Etter Skytterboka kapittel 12 og vedlegg 5 er det per i dag følgende premiering i NM felt: 

- Standardpremier 
- Medaljer og stjerner etter punkt 12.110 
- Ett gavesett med en kakespade og 12 kakegafler i sølv til Norgesmesteren i felt 

(gavepremie fra Den Danske Bank) 
- DFS sølvbeger til nr. 2 – 7 i mesterskapet.  
- Nordic Shelter pokal til vinneren av Norgesmesterskapet, må vinnes to ganger for 

fås til odel og eie 
- Forsvarsministerens pokal går over 6 år, og vinnes av den som får mest poeng. De 

10 beste hvert år får poeng etter skala fra 10 til 1.  
- Brødrene Lohnes feltpokal III til beste kvinnelige mesterskapsskytter. Pokalen må 

vinnes tre ganger for å fås til odel og eie.  
- DMT-pokalen til beste kvinnelige skytter på 30-skudden i grovfelten. Pokalen må 

vinnes tre ganger for å fås til odel og eie.  
 

Administrasjonens drøfting 
Presidenten har bedt om en sak der vi ser på premieringen til NM felt, og da spesielt til 
Norgesmesteren i klasse 3-5. 

Etter gjeldende premiering får Norgesmesteren et sett med en kakespade og 12 kakegafler i 
sølv, til en verdi av ca. 9.200 kroner. DFS fikk avslag fra Slottet på søknaden om å sette opp 
en ekstra Kongepokal til vinneren av NM felt, og spørsmålet er om DFS bør sette opp en 
pokal med en tilsvarende verdi som kongepokalen. Kongepokalen har en affeksjonsverdi i 
seg selv som ikke kan sammenlignes med en pokal i tilsvarende prisklasse, men det synes 
likevel rett å verdsette NM-vinneren i felt med en premie tilsvarende verdien av en vanlig 
Kongepokal. Skytterkongen får en spesielt stor Kongepokal, som ellers brukes kun til NM 
vinneren i fotball, NM i seiling og trav. Her betaler DFS mellomlegget mellom den store og en 
vanlig pokal.  

Verdien av kongepokalen er ca. 10.000 kroner. Et alternativ er å spørre dagens premiegiver 
om de er villige til å sette opp en pokal med tilsvarende verdi som kongepokalen, istedenfor 
gavesettet med kakespade og kakegafler.  

Slottet åpner i svarbrevet for at DFS kan søke om at kongepokalen i skifelt kan alterneres 
mellom eksempelvis skifelt og feltskyting. Styret vil gjøre en vurdering av dette etter LS, og 
det er naturlig at feltutvalget får i oppdrag å gi uttale seg om en eventuell alternering av 
kongepokalen. 

 
Vedtak: 
Administrasjonen gis i oppdrag å framskaffe pokal med tilsvarende verdi som 
kongepokalen i skifelt, som tildeles vinner av NM i feltskyting for klasse 3-5 under 
Landsskytterstevnet i 2017. Enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 47/2017 
Sak: Opplegg for Stangfinale på LS 
Kompetanse: Jfr. Skytterboka kapittel 11 

 
Saksopplysninger 
I sak angående Feltlaget i forrige møte ble et nytt opplegg for NM feltskyting bestemt med 
Feltlaget. I Feltlaget møtes 4 skyttere i hver pulje, hvor 2 skyttere går videre som i en cup. 
Administrasjonen vil foreslå at et slikt system også innføres i Stangfinalen.      

Administrasjonens drøfting 
I dagens regelverk er det slik at alle de 16 skyttere som er kvalifisert for Stang-finalen skyter 
hold 1 (det lange holdet), mens de 8 beste resultatene går videre og får skyte hold 2 (det 
korte holdet). Det er organisert slik at det skytes 4 skyttere av gangen i 4 puljer, på samme 
måte som det nå skal gjøres i Feltlaget.  
 
Administrasjonen mener at Stangfinalen bør foregå på samme måte som i Feltlaget, altså 
ved at de to beste skytterne i hver pulje går videre til hold 2. Det vil medføre at hver pulje 
blir mer interessant, ved at «noe står på spill» for hver gjennomføring på hold 1. Slik det nå 
er må alle de 16 skytterne ha skutt seg ferdig, før man vet hvem som er kvalifisert til hold 2, 
og verken NRK eller speaker har klart å gjøre noe spesielt ut av den metode vi i dag benytter, 
annet enn å registrerte etter endt skyting fra alle 16 om hvem som gikk videre.    
 
Et system der det ikke nødvendigvis er de 8 beste resultatene som går videre, men de to 
beste fra hver pulje. Således samme system som i Feltlaget. Administrasjonen mener dette 
er en metode som vil bli lett å forholde seg til for både skyttere og publikum, samt at det vil 
gjøre TV-produktet enda bedre.  
 
I dag er det slik at det er de 8 beste resultatene, samt de med samme antall treff som går 
videre til hold 2. Slik administrasjonen ser det må det være slik med cupsystemet at de som 
har lik poengsum med nummer 2 i hver pulje går videre til hold 2. Det vil si at om antall treff 
blir h.h.v. 13,11,11,11 for de fire skytterne i en pulje, går alle videre til hold 2. Blir antall treff 
12,11,11,10, så går tre skyttere videre, da skytteren på 10 treff ryker ut.   
 
Administrasjonen konkluderer med at dette systemet vil bli lettere å forstå for alle, særlig 
når samme system nå også blir å gjennomføre i Feltlaget. Også med tanke på mulig sending 
av Feltlaget på NRK, vil det være vesentlig at systemet i Stangskyting og Feltskyting blir av 
mest mulig lik karakter. Dette for å øke forståelsen hos de som ikke kjenner skytingene så 
godt. Systemet vil bli likt ved at 4 skyttere skyter samtidig, og hvor 2 går videre både 
Stangskyting og Feltskyting. I felthurtigskyting er det 2 skyttere hvor 1 går videre. Det er slik 
administrasjonen ser det ikke praktisk å endre på felthurtigskytingen, da dette er en for rask 
øvelse til at det er mulig å følge flere enn 2 skyttere samtidig. Dagens system for 
gjennomføring på Stangskytingens hold 2 er også veldig enkel å forholde seg til. Der kan man 
konsentrere seg om en skytter av gangen, og dette har vært en suksess for både publikum og 
TV-seerne.    
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas 11.226 gis følgende ordlyd: 

1. Det arrangeres egen finale for de 16 beste skytterne etter innledende skyting. Ved 
likt antall treff på innledende skyting, rangeres skytterne etter hvem som har flest 
treff på langholdet. Ved fortsatt likhet arrangeres omskyting.  

 
Skytterne organiseres i 4 puljer med 4 skyttere i hver pulje som skyter hold 1 (langt 
hold) samtidig. De to beste skytterne i hver pulje, går videre til å skyte hold 2 (kort 
hold). Er det likt antall treff med to eller tre skyttere på andreplass, går alle videre til 
hold 2. På hold 2 skyter skytterne èn og èn, hvor den skytter med best resultat på 
hold 1 skyter til slutt. 

 
Puljene til hold 1 organiseres slik: I pulje 1 skyter skytterne nummer 7,8,9 og 10 etter 
innledende skyting. I pulje 2 skyter skytterne nummer 5,6,11 og 12 etter innledende 
skyting. I pulje 3 skyter skytterne nummer 2,4,13 og 14 etter innledende skyting. I 
pulje 4 skyter skytterne nummer 1,2,15 og 16 etter innledende skyting.          

 
Om to eller flere skyttere får likt antall treff på førsteplass, foretas omskyting på 
begge finalehold.  

 
2. Vinner av finalen tildeles oberst Stangs minnemedalje, samt aksje i vandrepokal. Alle 

deltakerne i finalen tildeles finalebeger i sølv. 
 
Vedtak: 
Saken utsettes til etter evaluering av prøveordningen med Feltlaget i 2017. Enstemmig 
vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 48/2017 
Sak: Premisser for konkurransegrunnlag arenaproduksjon LS  
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400 

 
Saksopplysninger 
I sak 85/2016 vedtok Skytterstyret at arenaproduksjonen på Landsskytterstevnet skulle 
sendes til ny anbudsrunde med kontrakt fra og med LS 2018. Det ble videre vedtatt at styret 
skulle godkjenne rammen for anbudsdokumentet.   
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener at nivået på dagens arenaproduksjon fortsatt bør være 
ambisjonsnivået for arenaproduksjonen på LS. Når vi også vet at NRK vurderer å benytte seg 
av vår arenaproduksjon til bruk på en av sine TV-plattformer, er det også et argument for å 
opprettholde kvaliteten på det nivå vi har i dag. En god arenaproduksjon er også generelt 
viktig for å tilrettelegge for den infrastruktur som NRK krever på sine sportssendinger i dag.  
 
Videre er det slik at for opplevelsene til publikum, med de krevende gjennomføringer av 
både innledende skyting og finaler, gjør at man må sørge for å ha en arenaproduksjon av høy 



kvalitet. Ikke minst er dette viktig ved eventuelle krisesituasjoner som eksempelvis den 
ekstreme vind vi hadde på Oppdal. Det er i slike situasjoner helt nødvendig å ha profesjonelt 
personell, som vet å gi god oversikt og gi nøyaktig informasjon til publikum i samarbeid med 
arrangøren.   
 
Det som har skjedd siden 2010 er at anbudet for storskjerm er tatt bort fra avtalen, og vi 
gjennomfører nå et eget anbud på storskjerm. Nåværende avtale for storskjerm gjelder til og 
med 2018 (toårig avtale fra 2016, med opsjon på 2017 og 2018). 
 
I forhold til lyd på arena har det vært slik til nå at leder for arenaproduksjonen skal 
godkjenne det lydopplegg som arrangøren tilbyr. I dette anbudet legges det opp til at 
tilbyder skal beskrive de krav som arenaprodusent har til lydopplegget. Så får 
administrasjonen sammen med styret vurdere om det vil være hensiktsmessig å ha et eget 
anbud for lydleveranse, hvor det økonomiske belastes arrangøren, eller om det fortsatt skal 
være slik at det er arrangøren som står ansvarlig for lyd.  
 
Administrasjonen skal ha utsending av anbudsdokumentet i løpet av våren. Der mener 
administrasjonen det må stilles krav om at de som skal levere anbud må være tilstede på 
Landsskytterstevnet i 2017. Dette er helt nødvendig om vi fortsatt skal ha en 
arenaproduksjon med den kvalitet som leveres i dag. 
 
Administrasjonen påregner en tidsplan for dette anbudet, slik at det skal tas en beslutning i 
løpet av høsten. Det legges opp til at man foretar et anbud med en 4 års kontraktsperiode, 
hvor de to siste årene er en opsjon fra vår side. Ved at man har et anbud over en 4-
årsperiode vil trolig kostnadene bli noe lavere, når dette medfører en større kontrakt for 
tilbyderen.         
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjente premissene for konkurransegrunnlaget for 
arenaproduksjonen til Landsskytterstevnet. Kontraktsperioden skal være for perioden 2018-
2021, hvor DFS har opsjon på de to siste årene av avtaleperioden. Kostnadene skal holdes 
innenfor nåværende avtalenivå for arenaproduksjon i 2017 kroner.    
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 49/2017 
Sak: Status Langtidsplan 2016-2020 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1/1.400 

 
Skyttertinget behandlet Langtidsplan 2016 – 2020 i sak 17, og fattet følgende enstemmige 
vedtak: 

Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2016-2020 godkjennes.   

Administrasjonen rapporterer til styret gjennom en vedtatt tiltaksplan som gir frister for 
gjennomføring av tiltak og status for tiltak. Administrasjonen benytter internt en egen 
gjennomføringsplan som er mer detaljert, der vi splitter opp tiltakene med konkrete 
gjøremål til og tidsfrister.   

Generelt er arbeidet med gjennomføring av langtidsplanen i god rute, og flere større 
prosesser er igangsatt. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar status Langtidsplan 2016-2020 til etterretning.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 50/2017 
Sak: Utkast til søknad om drifts- og prosjektstøtte 2018 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram forslag til søknad om drifts- og prosjektstøtte til 
Forsvarsdepartementet for 2018. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med søknad om drifts- og 
prosjektstøtte til Forsvarsdepartementet for 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 51/2017 
Sak: Tilskudd til Stang-, felthurtig-, og feltanlegg  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1/1.400 

 
Feltåret 2017 er en satsing for å styrke feltaktivitetene i DFS. For å stimulere til mer aktivitet 
vedtok Skytterstyret i den anledning å opprette målrettede tilskudd som skal motivere 
skytterlagene til å bedre tilrettelegge for- eller etablere egne anlegg for feltdisiplinene.   

Skytterstyret vedtok i sak 11/2016 følgende tilskuddsordninger, satser og kriterier for 
Feltåret 2017: 

• Tilskudd til Stang- og felthurtiganlegg: Maks 50 000kr/20% av dokumenterte 
kostnader pr. lag. Totalramme 500 000 kr. 

• Tilskudd til feltanlegg: Maks 50 000 kr/20% av dokumenterte kostnader pr. lag. 
Totalramme 300 000 kr. 

• Tilskudd til kjøp av finfeltfronter 100m: Maks 2 000 kr/20% av dokumenterte 
kostnader pr. lag. Totalramme 100 000 kr.  

Administrasjonens drøfting 
Skytterkontoret opprettet en elektronisk søknadsportal med søknadsfrist 1. april 2017. Med 
forbehold om at skytterlagene fullfører prosjektene og kan dokumentere reelle kostnader 
som budsjettert er det mottatt søknader som utløser tilskudd slik: 

         Tilskudd 
Antall 

søknader 

Beregning av 
tilskudd til 

utbetaling i 2017 

Beregning av 
tilskudd til 
utbetaling 

2018/2019 Totalt 
• Stang og 

felth. 
22 445 400 kr 204 000 kr 649 400 kr 

• Feltanlegg 23 330 777 kr 179 678 kr 510 455 kr 
• Finfeltfronter 20 Ca. 25 000 kr  Ca. 25 000 kr 

  Sum ca. 800 000 
kr  

Sum ca. 400 000 kr  

 
Utbetaling av tilskudd fra DFS for Stang-, felthurtig- og feltanlegg er tidsmessig stipulert ut 
fra søkernes tidsplan, og skjer når Skytterkontoret har mottatt revidert regnskap for 
prosjektet og kopi av Politiets godkjenning av anleggene. Tilskudd til kjøp av finfeltfronter 
utbetales fortløpende etter hvert som faktura kan framlegges som dokumentasjon.  
 
De samlede reelle investeringskostnader for skytterlagene i de omsøkte prosjekter er 
stipulert til mellom 8 – 9 millioner kroner. Ordningen med tilskuddene til feltmessige anlegg 
har således vært svært vellykket og gitt ekstra motivasjon i skytterlagene. Mange skytterlag 
legger nå ned ekstra innsats og gjør betydelige investeringer for å sikre bedre tilgang til-, og 
bedre kvalitet på sine feltaktiviteter.  
 
Om alle prosjekter blir realisert som budsjettert er skytterlagene berettiget ca. 1 200 000 kr i 
tilskudd fra DFS. Dette er 300 000 kr mer enn budsjettert i Feltåret 2017. Det er ønskelig at 
det i 2018 bevilges ytterligere inntil 300 000kr, slik at alle som er berettiget tilskudd kan 
motta dette uavkortet. Det er i denne sammenheng sannsynlig at noen prosjekter ikke kan 



dokumentere alle kostnader ført i søknadene, slik at det samlede tilskudd fra DFS blir litt 
lavere. Hvis det ikke bevilges nødvendige midler i 2018 må det gjøres prioriteringer blant 
søkerne, eller være en generell prosentvis avkorting.  
 
Enkelte søknader er noe ufullstendige, samt at det i noen grad synes å være søkt om tilskudd 
for kostnader som ligger utenfor eller i grenseland til å være tilskuddsberettiget. Det er 
derfor behov for å følge dette opp før endelig tilsagn til de aktuelle skytterlag kan gis. Til 
dette trenger Skytterkontoret noe mer tid. I den sammenheng bør man så langt som mulig 
komme søkerne i møte med tilskudd så fremt dette er hjemlet. Herunder er det flere 
skytterlag som har søkt om tilskudd for materialkostnader for å lage stativer i impregnerte 
materialer for pappskiver, noe som er relevant da det er å regne som en varig etablering. Det 
samme gjelder for opparbeidelse av standplasser, kulefang etc. Dette anses på lik linje å 
være tilskuddsberettiget.   
 
Med bakgrunn i at det er behov for videre oppfølging mot søkerlagene for å avklare rammer 
og kriterier, er det hensiktsmessig at administrasjonen får fullmakt av Skytterstyret til å 
tildele tilskuddsmidlene. Før dette kan gjøres må det gis føringer for om det i 2018 settes av 
midler tilpasset totalbehovet, eller om det skal gjøres en prioritering innenfor Feltårets 
ramme på 900 000kr.    
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Administrasjonen gis fullmakt til å gi tilsagn til tilskudd for Stang- og felthurtiganlegg, 
feltanlegg og for kjøp av skivefronter iht. vedtatte kriterier.  
 

2. Det gis tilsagn til søkere med 20 %, maks. 50.000, av søknadssum som er iht. kriterier. 
Utbetaling skjer på grunnlag av dokumenterte utgifter. 

 

3. Det er en målsetting å sette av inntil 300 000 kr til fullfinansiere tilskuddsordningen i 
budsjett for 2018. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 52/2017 
Sak: Hovedbegivenheter 2018 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1.400 § 4-3 i 

 
Hovedbegivenheter 2018: 
 
Tidspunkt Arrangement  
13. – 14. januar Kurs for nye tillitsvalgte, Gardermoen 
3. – 4. februar Regionalt seminar for Østlandet og Sørlandet landsdel,  

Gardermoen 
 
17. og 18. mars NM i skifeltskyting, Mo i Rana 
13. mai Skytingens Dag 
24. – 27. mai Frende Cup i bane, Stang- og felthurtigskyting, Østlandet 
9. og 10. juni Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 
31. juli – 4. august Frende Cup i bane, Stang- og felthurtigskyting, Midt-Norge 
2. – 10. august Landsskytterstevnet, Stjørdal 
18 og 19. august Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner   
24 - 26. august Frende Cup avslutning i baneskyting, Nord-Norge 
31. august – 2. september Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, Norge 
Ubestemt NM i skogsløp med skyting, Bardu  
 
 
 
Saksnummer: 53/2017 
Sak: Utlysning av stilling som regnskapssjef 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1/1.400 

 
Nåværende økonomisjef Tor Isak Laugen går over i pensjonistenes rekker fra ca. 1. januar 
2018.  

Stillingen som økonomisjef er en fast stillingshjemmel som Skytterstyret skal tilsette i. 
Administrasjonen ønsker å endre stillingsbetegnelsen fra økonomisjef til regnskapssjef, med 
noe tilpasning av dagens stillingsbeskrivelse. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Stillingen som regnskapssjef lyses ut med tilsetting fra senest 1. november 2017. 
Generalsekretæren får fullmakt til å tilsette regnskapssjef.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 

 

 

 



Saksnummer: 54/2017 
Sak: Ny avtale mellom Forsvaret og DFS om støtte til gjennomføring av LS 

2021-2030 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1/1.400 

 
Etter initiativ fra Norges Skytterstyre i november 2015 er det nå framforhandlet forslag til ny 
avtale mellom Forsvaret og Det frivillige Skyttervesen (DFS) om støtte til gjennomføring av 
Landsskytterstevnet (LS) i perioden 2021-2030. Avtalen har en verdi på ca. 96 millioner 2016-
kroner, og trer i kraft når gjeldende avtale for perioden 2010-2020 går ut. 

Forsvarets støtte har som formål å bidra til at Landsskytterstevnet (LS) blir gjennomført på 
en positiv og profesjonell måte. I dette ligger at støtten skal være relevant overfor LS og 
Forsvarets virksomhet, herunder også i forhold til den enkelte soldat. 

Det er svært gledelig for DFS at Forsvaret prioriterer å støtte LS i en ny tiårs-periode.  
Avtalen med Forsvaret er helt avgjørende for gjennomføringen av LS etter dagens konsept, 
og samtidig svært viktig for samarbeidet mellom DFS og Forsvaret framover. Det er også 
viktig for DFS at avtalen er klar før tildeling av LS i 2021. 

Utkast til ny avtale mellom Forsvaret og DFS vedrørende Forsvarets støtte til gjennomføring 
av LS har vært gjennom en formell høringsrunde, og en siste runde med korrigeringer som 
følge av innspill. Avtalen inneholder mer detaljerte bestemmelser enn gjeldende avtale, 
mest som følge av at det nå er flere avdelinger i Forsvaret som deltar med ressurser 
gjennom avtalen: Cyberforsvaret (CYFOR), Forsvarets Logistikkorganisasjon (FLO), 
Forsvarsbygg (FB), Forsvarsmateriell (FMA) og Heimevernet. I tillegg er Forsvarsstaben 
høringsinstans for avtalen.  

Det er spesielt vedleggene til avtalen som har vært gjenstand for en omfattende revisjon, 
som følge at elektronisk målmateriell er innført på feltskytingen. Blant annet har FMA ifbm 
første høringsrunde utarbeidet forslag til nytt vedlegg C om spesifisering av tjenester, 
personellstøtte og materiellstøtte til bane- og feltskytinger. Herav også krav til arrangør, 
teknisk infrastruktur og baneanlegg. FMA hadde en god dialog med DFS under utarbeidelsen 
av nytt vedlegg C. 
 
Utover det nevnte er de største endringene fra dagens avtale: 

• Sjef HV vil utnevne stevnepresident. I dagens avtale er det FSJ som utnevner 
stevnepresident etter anbefaling fra sjef HV. 

• Gjennomføringsplanen er definert med hovedpunkter for hva den skal inneholde, 
tidligere var det kun beskrevet at den skulle utarbeides. 

• Forsvarets promosjonsadgang er omskrevet, og tilpasset dagens medieavtaler og DFS 
reglement.  

• Det er tatt hensyn til opprettelsen av FMA, og FLOs tidligere oppdrag er nå delt opp i 
avtalen. 

• Den gamle avtalens grense på 8,2 millioner 2009-kroner er oppjustert til 9,6 millioner 
2016-kroner. 

• Tidligere vedlegg A (fordeling av kostnader) er fjernet i sin helhet fordi det omhandlet 
anskaffelsen av de elektroniske målmateriellet. Anskaffelsen er nå sluttført. Punkter 
som beskrev den samme anskaffelsen andre steder i avtalen/vedleggene er også 



fjernet. Siden det gamle vedlegg A er fjernet har de andre vedleggene "rykket opp" 
og fått nye bokstavbetegnelser. 

• Nytt vedlegg A: FB har i sine kommentarer til dagens avtale tatt opp behovet for klare 
avtaleforhold. FBs behov er nå dekket i det dokumentet som beskriver oppgaver og 
ansvar innenfor forsvarssektoren. Ved bruk av FBs anlegg skal det foreligge egen 
skriftlig avtale, som er mer utfyllende beskrevet enn tidligere. Det skal foreligge 
tillatelse til å bruke anlegget før søknadsfrist til LS.  

• Nytt vedlegg D: DFS sitt ansvar som teknisk arrangør for militært NM i geværskyting 
er tatt inn i avtalen og detaljer er beskrevet i et nytt vedlegg D med 2 undervedlegg. 

 
Forsvaret har gitt tilbakemelding om at avtalen er godkjent fra deres side, og den legges nå 
fram til godkjenning for Norges Skytterstyre.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Norges Skytterstyre godkjenner avtalen mellom Forsvaret og DFS om støtte til 
gjennomføring av Landsskytterstevnet 2021-2030. 

2. Generalsekretæren gis fullmakt til å underskrive avtalen på vegne av DFS.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

Saksnummer: 55/2017 
Sak: Oppnevning av leder til Organisasjonsutvalget 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1/1.400 

 
Norges Skytterstyre har vedtatt å starte en prosess med organisasjonsutvikling i tråd med 
Langtidsplanen 2016-2020. Saken er satt opp som en orienteringssak på Skyttertinget 
2017. Etter Skyttertinget 2017 skal settes ned et ad hoc-utvalg for dette arbeidet. 
Skytterstyret drøftet i forbindelse med sak 42/2017 at lederen for utvalget skal være et 
styremedlem. Det foreslås at visepresident Heidi Skaug skal være leder for 
Organisasjonsutvalget. 
 
Vedtak: 
Visepresident, Heidi Skaug, oppnevnes som leder for det ad hoc nedsatte 
Organisasjonsutvalget i DFS. Øvrige medlemmer til utvalget, samt mandat, blir å vedta 
etter Skyttertinget 2017.  
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 56/2017 
Sak: Dugleiksmerkeskyting for Jegerklassen 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 12 

 
I forbindelse med at Jegerklassen ble innført i baneskyting med program på 200 meter, 
jfr. vedtak på Skyttertinget 2017, ble det ikke gitt føringer for at Jegerklassen skulle skyte 
om Dugleiksmerket. Administrasjonen har fått henvendelser om dette, og mener det bør 
inn i Skytterbokas tabell punkt 12.110, at Jegerklassen skyter om Dugleiksmerket med 
samme program på 200/300 meter som for klasse 1/AG3 og HK416. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Jegerklassen skyter om Dugleiksmerket i DFS på 200/300 meter fra og med 2017. 
Programmet er som for klasse 1 i Skytterbokas tabell 12.210. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 57/2017 
Sak: Samarbeidsavtale mellom DFS og Norges Jeger- og Fiskerforbund 
Kompetanse: Skytterbokas kapittel 1.400 

 
Utkast til samarbeidsavtale mellom Norges Jeger og Fiskerforbund (NJFF) og Det frivillige 
Skyttervesen (DFS) har til mål å sikre jegere og konkurranseskyttere gode rammevilkår for å 
utøve jegertrening og konkurranseskyting, samt rekruttering til jakt og skyting. 
 
Samarbeidsavtalen bygger på at NJFF og DFS har felles oppgaver knyttet til obligatorisk 
jegertrening og gjennomføring av skyteprøven for storviltjegere. Dette er nedfelt i Forskrift 
om utøvelse av jakt, felling og fangst og egen instruks fra Miljødirektoratet (vedlegg 4 i 
Skytterboka). 
 
Skytterlagene i DFS og foreningene i NJFF har mange steder et godt samarbeid knyttet til 
etablering, drift og utvikling av skytebaner. 
 
Avtalen gjelder primært for samarbeidet mellom sentralleddene, og i det vesentlige 
samarbeid om lov- og forskriftssaker av felles interesse, felles informasjon om storviltprøven 
og anleggsveiledning. DFS har således et godt samarbeid med NJFF, men det er ikke 
formalisert gjennom egen avtale. 
  
Administrasjonens drøfting 
NJFF og DFS har som nevnt et stort forskriftsregulert oppdrag i dag, som i tillegg er nedfelt i 
egen instruks fra Miljødirektoratet. Skytterlagene er gjennom instruksen forpliktet til å legge 
til rette for at jegere får gjennomført trening og oppskyting til skyteprøven for storviltjegere.  
 

https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2002-03-22-313
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2002-03-22-313


Skytterlagene gjennomfører i dag ca. 80 000 skyteprøver per år, og det er en viktig 
inntektskilde for mange lag. NJFF gjennomfører ca. 20 000 skyteprøver. Lag tilknyttet andre 
organisasjoner må søke om dispensasjon for å få lov til gjennomføre den årlige skyteprøven.  
 
DFS og NJFF har et viktig samfunnsoppdrag, og det er naturlig at organisasjonenes respektive 
styrer ønsker å formalisere dagens uformelle samarbeid gjennom en forpliktende avtale.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner samarbeidsavtalen mellom Norges Jeger‐ og Fiskerforbund 
og Det frivillige Skyttervesen. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer:  58/2017 

Sak:  B‐sak: Sponsoravtale for Norgescupen i skyting 

Kompetanse:  Skytterbokas kapittel 14 

 
Det forelå forslag om at vår samarbeidspartner på forsikringsavtaler Frende Forsikring 
blir sponsor for Norgescupen i skyting. Cupen får navnet Frende Cup / Frende‐cupen fra 
og med 2017. 
 
Vedtak: 
Norges Skytterstyre godkjenner sponsoravtalen med Frende Forsikring vedrørende 
norgescupen i bane, Stang‐ og felthurtigkyting. Avtalen føres i B‐protokoll.  
 
 
 

Saksnummer:  59/2017 

Sak:  B‐sak: Tildeling av hedersbevisninger 

Kompetanse:  Skytterbokas kapittel 1.400 

 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. 
 
Vedtak: 
Ført i B‐protokoll. 
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